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SAMENVATTING 
Vergadering van de Statencommissie Bestuur, Financi ën en Economie 
 
Woensdag 30 juni 2010 
 
 
U kunt de agendavoorstellen en de ingezonden brieven, evenals de samenvattingen, via het 
DocumentVindSysteem (DVS) inzien op de website van de provincie onder het volgende 
adres: www.drenthe.nl/provincialestaten 
 
De lijst met toezeggingen tot en met de vergadering van 30 juni 2010 is als bijlage opgeno-
men bij deze samenvatting. 
 
 
 
Aanwezig:   
A.G.H. Peters (voorzitter) 
M.A.M. Berends (PvdA) 
H.H. van de Boer (VVD) 
mevrouw A. Dekker-van het Hof (SP) 
A. Huizing (PvdA) 
S. de Jong (CDA) 
mevrouw M.J. Kaal (CDA) 
A. Kerstholt (VVD)  
H. Klaver (CDA) 
K. Kuipers (GroenLinks) 
J. Langenkamp (GroenLinks) 
T.S. Medemblik (ChristenUnie) 
P.H. Oosterlaak (SP) 
G.J. Udding (VVD) 
E.R. Veenstra (PvdA) 
A. Wendt (ChristenUnie) vanaf 15:50 uur 
 
mevrouw J. Stapert, commissiegriffier 
 
Voorts aanwezig de leden van GS: 
mevrouw T. Klip-Martin (VVD) 
mevrouw J.G. Vlietstra (PvdA) 
H. Baas (ChristenUnie) 
R.W. Munniksma (PvdA) 
J.H. Bats (VVD) 
 
 

Afwezig: 
W.A.R. Boer (PvdA) 
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1. Opening en vaststelling van de agenda 
De voorzitter opent de vergadering. 
De fractie van GL verzoek om agendapunt 12, Legesverordening te verplaatsen naar de commissie-
vergadering van september met als reden dat de Wabo niet op 1 juli maar pas 1 oktober wordt inge-
voerd. 
De fracties reageren verdeeld op dit verzoek. Gedeputeerde Vlietstra adviseert om het stuk wél te 
behandelen. Het uitstellen van de Wabo heeft geen inhoudelijke redenen. 
Op voorstel van de voorzitter besluit de commissie om het agendapunt te handhaven. 
 
De fractie van de VVD merkt op dat de recent verkregen nota Reserves en Voorzieningen eerst op 22 
september wordt besproken terwijl de inhoud van groot belang is voor de bespreking van de VJN zo-
wel in deze commissie als bij de vergadering van PS van 7/8 juli a.s. 
Het CDA sluit hierbij aan. 
Gedeputeerde Vlietstra geeft aan dat op verzoek van de BCA (begeleidingscommissie accountant)de 
nota is gemaakt. Behandeling kan in september plaatsvinden, de inhoud kunnen de statenleden be-
trekken bij de VJN. 
 
De commissie stemt in met het verzoek van gedeputeerde Bats om agendapunt 11, RSP direct na de 
VJN te behandelen (agendapunt 8). 
 
Voor het overige wordt de agenda ongewijzigd vastgesteld.  

 
2. Samenvatting vergadering 26 mei 2010 en de lijst  van toezeggingen 
Op de lijst van toezeggingen wordt het volgende opgemerkt. 
Over de toepassing van de Europa paragraaf in statenstukken merkt gedeputeerde Baas desge-
vraagd op dat het format inderdaad moet worden toegepast. 
Voor reactie op de toezeggingen wordt verwezen naar de bijgevoegde lijst van toezeggingen. 
 
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 
3. Ingekomen stukken 
De lijst met ingekomen stukken wordt conform vastgesteld. 
De fractie van de SP heeft gevraagd om agendering van de brief van 25 mei 2010 van dr. C.A.J. Vlek 
RuG met het rapport: “Een kwart eeuw gewenst , overschat en betwijfeld” betreffende de baanverlen-
ging Groningen Airport Eelde (GAE) (B1) 
Agendering zal plaatsvinden in de Statencommissie BFE van 22 september 2010. 
 
Naar aanleiding van de stand van zaken van de nieuwbouw van het Drents Museum cs (A4) vraagt de 
fractie van het CDA waarom de staten geen uitnodiging hebben ontvangen voor de opening van het 
nieuwe Depot van het Museum. 
Gedeputeerde Klip geeft na navraag aan dat de statencommissie C&W hiervoor is uitgenodigd. 
 
4. Rondvraag 
De fractie van GroenLinks stelt vragen over het niet doorgaan van de AMvB in verband met de verla-
ging van de EPC norm naar 0,5.  
Gedeputeerde Klip herhaalt wat zij hierover heeft gezegd in de statencommissie OGB van 16 juni jl. 
Voor het niet doorgaan zijn een aantal aspecten te noemen, gebrek aan draagkracht, het verplichten-
de karakter en de (onduidelijkheid) van de kosten per woning 
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De fractie van PvdA stelt vragen over het proces van de (aangestelde) bemiddelaar voor Groningen 
Airport Eelde (GAE).  
Gedeputeerde Bats geeft aan dat de bemiddelaar al van start is gegaan. Alle partijen hebben schrifte-
lijk ingestemd met deze bemiddelaar, mevrouw A. van Vliet. Het is de bedoeling om te komen tot een 
commissie regulier overleg GAE waar alle partijen mee kunnen leven. Het zal daarbij gaan om het 
terugbrengen van (geluids)hinder. GS is opdrachtgever. Aan GS zal dan worden gerapporteerd, daar-
na wordt het gedeeld met alle betrokkenen. Ook PS worden geïnformeerd. Op 15 september zijn de 
contouren van het conceptrapport gereed. In de herfst volgt dan het definitieve convenant. 
Er is geen sprake dat de bemiddelaar is aangesteld omdat ze afkomstig is uit het netwerk van de di-
recteur van het vliegveld. Betrokkenen kennen elkaar wel hetgeen gelet op de bestaande netwerken 
ook logisch is. GS hebben mevrouw Van Vliet aangesteld. 
 
 
5. IPO, SNN- en EU-aangelegenheden 

- Brief van 4 juni 2010 van SNN over controledruk SNN  
IPO 
De heer Berends heeft ter vervanging van de heer Beerda de IPO vergadering van 24 juni bijge-
woond. Een verslag van deze bijeenkomst is verzonden naar de commissie. 
Tevens is motie, over de open huishouding van de provincie, meegezonden met het verzoek om deze 
te betrekken bij de behandeling van de VJN. Het IPO stelt voor om deze moties in alle provincies te 
laten aannemen. 
Besloten wordt dat de heer Berends de reactie van de andere fracties op deze motie zal coördineren, 
waarna eventuele indiening van de motie volgt tijdens de PS vergadering van 7/8 juli a.s. 
 
SNN 
De heer de Jong (CDA) doet verslag van de ABSNN bijeenkomst van 29 juni jl. Een motie over de 
controledruk bij het SNN is uiteindelijk niet ingediend omdat het maximale wat hieraan kan worden 
gedaan, is gebeurd. Over het onderzoek naar de organisatie SNN stelt hij voor om dit onderwerp in 
september/oktober te agenderen voor deze commissie. De door gedeputeerde Vlietstra opgestelde 
memo over informatieverstrekking van SNN naar PS kan hierbij worden betrokken. 
De VVD spreekt de hoop uit dat daarbij ook de evaluatie van Nordconnect kan worden betrokken. 
 
EU 
Hierover zijn geen opmerkingen gemaakt. 
 
6. Statenstukken/brieven 
 
6a. Statenstuk 2010-437 Eerste Bestuursrapportage 
Inhoud van het statenstuk: De Eerste Bestuursrapportage geeft een beeld van de voortgang van de 
beleidsuitvoering en ontwikkeling over de eerste drie maanden van 2010. Er is uitgegaan van de stand 
van zaken na de 1e wijziging in de begroting. Mutaties in deze rapportage zijn verwerkt in de 2e wijzi-
ging in de begroting. GS adviseren PS om in te stemmen met de Eerste Bestuursrapportage en de 1e 
en 2e begrotingswijziging. 
 
Samenvattende reactie van de fracties  
De VVD stemt in met de bestuursrapportage, maar geeft aan principiële bezwaren te hebben tegen de 
stijging van de overschotten van Enexis. Deze zouden terug moeten vloeien naar de burgers. De divi-
dend opbrengsten zouden, zo is het voorstel van de VVD geoormerkt kunnen worden om ten goede te 
komen aan het programma Klimaat en Energie. Het CDA sluit hierbij aan.   
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Het CDA vindt ook dat de rapportage er goed uitziet. Vragen zijn er t.a.v. de vrijval van 2 miljoen euro 
bij de vaarweg Erica - Ter Apel. En waarom zijn de personeelslasten met 4 miljoen gestegen? 
En heeft al een doorrekening van het rendement met 1,5% plaatsgevonden. Van de uitkomsten van 
het art.217a onderzoek naar de verzakelijking van de subsidierelatie wil het CDA t.z.t. graag een af-
schrift. 
De PvdA is van mening dat de rapportage nog wel wat SMARTER mag, maar is dat haalbaar? Verder 
informeert de PvdA naar de oplopende personeelskosten en betreurt dat de woningbouwprojecten niet 
van de grond komen. Is er een overzicht van projecten die onder de Crisis- en Herstelwet vallen en 
wat betekent het staan om die lijst zo wil het CDA weten. 
De SP vraagt nogmaals aandacht voor de tekorten bij Jeugdzorg. Hiervoor zou Essent geld kunnen 
worden ingezet, wat vinden de andere fracties van dit voorstel? GL herhaalt de bij de commissie OGB 
gestelde vraag over de onjuist opgenomen bedragen bij de spoorlijn Zwolle-Emmen Is een ander 
soort controle niet op zijn plaats om dit te voorkomen? In de tweede termijn informeert GL naar de 
provinciale bijdrage in de Citadel, dit zou gebruikt zijn voor een parkeergarage i.p.v. woningen.  
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Een discussie over het dividend van Enexis ziet gedeputeerde Vlietstra met belangstelling tegemoet. 
Inzicht moet dan wel worden verkregen over de herkomst van de opbrengsten, waar is het aan ver-
diend is dan ook van belang. Het zijn uiteindelijk de aandeelhouders die hierover moeten beslissen. 
Drenthe is slechts een kleine aandeelhouder. Zij steunt de VVD niet om de dividendopbrengst te stor-
ten in het programma K&E. Dit zou nl. betekenen dat deze bedragen, voor 2010 1,2 miljoen en voor 
2011 400.000,  elders moet worden gevonden. Ook is het in strijd met eerder gemaakte afspraken. 
Het vlottrekken van woningbouwprojecten verloopt inderdaad traag. Alleen de Florijnas staat op de lijst 
van de Crisis- en Herstelwet. Met deze wet worden procedures versoepeld. De tekorten bij Jeugdzorg 
worden in principe binnen het programma 2 gezocht. Lukt dit niet dan komt GS terug bij de staten. 
Gedeputeerde Klip geeft aan dat de verhoging van de loonkosten te maken heeft met de CAO, en de 
loonkostengroei. De personele bezuiniging loopt via de VJN, niet via deze bestuursrapportage. 
Gedeputeerde Bats merkt op dat GL blijkbaar voor een andere vorm van controle is nu bij de spoorlijn 
Zwolle-Emmen per abuis een onjuiste overboeking heeft plaatsgevonden. De genoemde vrijval bij de 
vaarweg Erica - Ter Apel is een tijdelijke uitname geweest uit het onderhoud N34 om te dienen als 
borgstelling voor EFRO gelden. 
Gedeputeerde Baas geeft aan dat de staten altijd kunnen beschikken over art. 217a onderzoeken. 
Naar de verzakelijking van de subsidierelatie was GS ook zonder dit artikel een onderzoek gestart. 
 
Gedeputeerde staten zeggen het volgende toe: 
Gedeputeerde Vlietstra: zegt toe een afschrift van de brief die naar de gemeente Assen is gegaan 
betreffende de Citadel met daarin vermeld de financiële steun en de doorbij behorende voorwaarden, 
naar de commissie te zullen sturen.  
Gedeputeerde Baas: zegt toe de staten een afschrift te zullen sturen van de uitkomst van het art. 217a 
onderzoek naar de verzakelijking van de subsidierelatie. 
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met een samenvatting van de toezeggingen. 
 
Status: De B-status van het stuk blijft gehandhaafd. 
 
6b. Statenstuk 2010-438 Voorjaarsnota 
Inhoud van het statenstuk: In de Voorjaarsnota schetsen GS o.a. het financieel perspectief van de 
provincie Drenthe, welke bezuinigingen de komende jaren noodzakelijk zijn en de gevolgen hiervan 
voor de programma’s uit het collegeprogramma. 
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Samenvattende reactie van de fracties  
Alle fracties geven aan dat de impact van de zeer recent ontvangen Meicirculaire op de VJN (erg) 
groot is. Bij de bespreking van de VJN in PS zullen ze hierop terug komen. In meerderheid geven de 
fracties ook aan met de politieke overwegingen te zullen komen tijdens de PS vergadering van 7/8 juli 
a.s. 
De voorgestelde bezuinigingen op de interne organisatie evenals de wijze van investeren in de orga-
nisatie hebben de instemming van de PvdA en de VVD. 
Meerdere fracties waaronder de PvdA en de CU vragen zich af wat de onderbouwing is van juist 10% 
bezuiniging. Waarom niet 12,5% of 13%? De PvdA wil ook weten of er nog meer bezuinigingen zijn te 
verwachten. Welke scenario’s liggen klaar als er nog meer bezuinigd moet worden? Ieder kwartaal 
een voortgangsrapportage lijkt deze fractie wenselijk.  
Tijdens de behandeling van de VJN in PS zal de PvdA o.a. komen met voorstellen voor het platteland. 
De voorstellen die worden gedaan zullen binnen de VJN worden ingepast, er zal geen verzoek komen 
voor extra financiële middelen. 
Het CDA is teleurgesteld over het feit dat GS niet eerder met een winstwaarschuwing is gekomen. De 
Meicirculaire is al vier weken bekend bij GS. Ook de nota reserves en voorzieningen is veel te laat 
binnen gekomen om die nu in de beraadslaging mee te nemen. Verder vraagt de fractie wat de status 
is van de directiebrief? Op ambtelijke brieven kan geen reactie worden gegeven. Bij welke reserves 
worden rente toegevoegd? Uitleg wordt ook gevraagd over de nieuwe reserve dynamische cofinancie-
ring. De genoemde bezuiniging bij GAE is het bedrag wat 10 jaar lang is toegezegd, hierover is toch 
nog geen andere beslissing genomen? Ook de VVD noemt dit punt. 
De VVD vindt dat op basis van PNS scherpere keuzes kunnen worden gemaakt bij de noodzakelijke 
bezuinigingen. Voor Marketing Drenthe zou de VVD extra middelen ter beschikking willen stellen i.p.v. 
bezuinigen. Op 7/8 juli komt de VVD met een voorstel. De VVD is niet gelukkig met de bezuinigingen 
op Verkeer en Vervoer; vooral voor het wegenonderhoud geldt dat hiervoor liever het cijfer 7 dan een 
6 mag gelden zoals GS voorstelt. 
Van de Essent opbrengsten wil de VVD voorstellen om 25 miljoen euro te reserveren voor vitalisering 
van het platteland. Hierbij moet worden gedacht aan herstructurering, bereikbaarheid etc. Hiervoor zal 
een motie worden ingediend op 7 juli a.s. Hoe staat het met de verbouwing van het provinciehuis, ligt 
het op schema, zijn de medewerkers tevreden? 
De bezuiniging op externe inhuur en inkoop van goederen/diensten mag worden verhoogd van 10 
naar 15-20%. Bij dit laatste sluit GL aan. Die is ook van mening is dat de overhead met 25% mag wor-
den verlaagd in 2013. GL vindt dat de uitgangspunten van de bezuiniging onder druk staan. Beter is 
het dan ook om te kijken of de inkomsten niet verhoogd kunnen worden. De verhoogde opcenten zou-
den kunnen worden ingezet voor het programma K&E. GL zoekt naar bezuinigingsmogelijkheden om 
de instellingen te ontzien. 
Voor de SP geldt dat er achter iedere bezuiniging wel een visie moet staan. Starten met versoberen 
en zuinig aan doen als provincie is een eerste stap. De SP is blij dat op representatiekosten en on-
voorzien wordt bezuinigd. Bezuiniging op grote projecten – waaronder de RSP – is voor de SP zeker 
bespreekbaar. Zij wil op 7/8 juli met een voorstel voor een consultatiebureau voor ouderen, dit gelet 
op de komende problematiek rondom vergrijzing en krimp. De provincie zou hier haar regierol kunnen 
inzetten. Tot slot stelt de SP voor om de Roemernorm te hanteren bij de inhuur van personeel; niet 
meer dan 10% van het personeelbudget besteden aan inhuur. Ook zou personeel tussen provincies 
en gemeenten kunnen worden uitgewisseld. 
De CU vindt dat bij de bezuiniging meer gekeken moet worden naar de beslisboom uit PNS. Bij het 
Onderzoeksbureau CWZ moeten de staten goed de vinger aan de pols houden, het is PS die hier 
over gaan. 
Hoe wordt omgegaan met frictiekosten i.r.t. personeel? Bij de provincie vallen geen gedwongen ont-
slagen is hier niet een relatie met de instellingen waarbij dit wel speelt? GL is dezelfde mening toege-
daan.  
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De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Gedeputeerde Vlietstra kan zich voorstellen dat de fracties zich overvallen voelen door de Meicirculai-
re. De VJN wordt zo in een ander daglicht geplaatst. De bezuiniging van 26.5 miljoen wordt in de VJN 
overeind gehouden. Ze houdt er rekening mee dat er nog meer bezuinigingen gaan komen. Vanaf 
2011 (periode 2011-2014) is – dat is het streven – evenwicht in de inkomsten en uitgaven. In 2012 
wordt het nieuwe verdeelmodel voor het provinciefonds verwacht. 
De vermogenstoets door het Ministerie ziet alleen op het vermogen wat afkomstig is van de aandelen. 
Stille reserves, zoals Drents Landschap, tellen niet mee. 
Wanneer PS meer dan 10% wil bezuinigen zullen ze met een voorstel moeten komen. GS gaat hier 
niet vanuit. Per kwartaal volgt een voortgangsrapportage via de bestaande P&C cyclus. 
Het uitgangspunt bij het bezuinigingspercentage heeft geen diepe betekenis, misschien speelt solida-
riteit wel een rol. Ook is het zo dat een bezuiniging van 10% direct was in te voeren, dit ligt bij een 
hoger percentage moeilijker. Instellingen zijn in 2009 op de hoogte gebracht van de komende bezuini-
gingen. GS gaan er vanuit dat instellingen dit in 2011 kunnen oplossen. Er ligt geen scenario klaar 
wanneer er nog meer moet worden bezuinigd.  
Omdat er na 2013 minder geld worden verwacht uit Brussel is gekozen voor de Reserve dynamische 
co-financiering. Rentetoevoeging aan projecten is niet meer aan de orde. Ook gaat er geen rentetoe-
voeging meer naar de Reserve N33. 
Over GAE en museum de Buitenplaats moet het volgende college een beslissing nemen. 
De genoemde bedragen in de stukken zijn geen cumulatieve bedragen. 
Gedeputeerde Klip geeft aan dat ook nu al meer dan 10% wordt bezuinigd op externe inhuur. Ver-
wacht wordt dat de voorgestelde flexibele schil op termijn voordeel oplevert. De Roemernorm zou ze 
niet willen hanteren. Die is gebaseerd op Rijksnormen. Het Rijk is alleen een heel andere organisatie. 
De directiebrief is door de directeur met de VJN verstuurd en door GS gebruikt als toelichting. De 
vermindering van 60 fte, via natuurlijk verloop, betekent ook dat er gaten vallen bij afdelingen die moe-
ten worden opgevuld. Daarvoor is inhuur noodzakelijk maar ook opleiding en scholing. Om die reden 
is 2,5 miljoen uitgetrokken voor loopbaan en scholing. 
Gedeputeerde Bats antwoordt desgevraagd dat de passage over de korting op de BDU, geen stoere 
taal is. Er is geen geld om, als de BDU wordt gekort dit op te vangen als provincie. 
Tot slot merkt gedeputeerde Baas op dat het project shared services wordt gekoppeld aan bestuurlijke 
samenwerking. Hierover moeten nog beslissingen worden genomen. De verbouwing van het provin-
ciehuis loopt volgens schema en over het algemeen zijn de medewerkers tevreden, zo ook de Onder-
nemingsraad. 
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat deze wordt voortgezet tijdens de vergadering 
van PS van 7/8 juli a.s. 
 
Status: De B-status van het stuk blijft gehandhaafd. 
 
De commissie besluit op voorstel van het CDA om de agendapunten 9, 10, 12 en 13 door te schuiven 
naar de volgende vergadering (22 september a.s.) 
 
6c. Brief van 17 maart 2010 over Innovatief Actiepr ogramma Drenthe 2010-2012 
Inhoud van de brief: GS informeren PS over het Innovatief Actieprogramma Drenthe 2010-2012. Het 
IAD 2010-2012 is een doorontwikkeling van het IAD 2008-2010. Op basis van de ervaringen van het 
IAD 2008-2010, het onderzoek fenomeen tender en de rol van de provincie conform Provincies Nieu-
we Stijl is het nieuwe IAD 2010-2012 op diverse punten aangepast en aangescherpt ten opzichte van 
het IAD 2008-2010. Geagendeerd op verzoek van de fractie van de VVD. 
 



 

 9 

Niet behandeld, verschoven naar de statencommissie BFE van 22 september a.s  
 
 
6d. Sectorplan HBO Noord-Nederland 2010-2015 "Schol en met ambities" 
Inhoud van de brief: De vier noordelijke hogescholen (Hanzehogeschool Groningen, NHL Hogeschool, 
Stenden hogeschool en Hogeschool Van Hall Larenstein) hebben besloten hun krachten te bundelen 
om zo gericht te kunnen samenwerken aan het versterken van de Noord-Nederlandse economie. De 
vier scholen investeren 80 miljoen euro. Geagendeerd op verzoek van de fractie van de PvdA. 
 
Niet behandeld, verschoven naar de statencommissie BFE van 22 september a.s  
 
 
6e. Statenstuk 2010-431 Actualisatie Kadernota RSP/ RSP-plus en Voortgangsrapportage 
Brief van 16 juni 2010 over Toelichting op de Actualisering Kadernota uitvoering RSP/RSP-plus en 
Voortgangsrapportage 2010 (Statenstuk 2010-431) 
Inhoud van het statenstuk: GS informeren PS over de voortgang van het programma RSP/RSP-plus 
Drenthe. GS vragen om instemming voor de reservering van provinciale middelen op programmani-
veau (in de RSP-reserve), voor uitwerking van de plannen en voor programmatische samenwerking 
met het Rijk en de gemeenten Assen, Emmen en Coevorden voor de desbetreffende deelprogram-
ma’s. Op 26 mei jl. besprak de commissie BFE al over het statenstuk Actualisering kadernota uitvoe-
ring RSP/RSP-plus en Voortgangsrapportage 2010. De commissie heeft destijds gevraagd om verhel-
dering van het stuk. De brief van 16 juni 2010 is een reactie hierop. Ook zetten GS in deze brief de 
verschillende onderdelen van het Regio Specifiek Pakket Zuiderzeelijn (RSP) op een rij. 
 
Samenvattende reactie van de fracties  
Alle fracties geven aan tevreden te zijn met de voorafgaand aan de commissievergadering gehouden 
inloopsessie over de RSP. Dit verdient navolging. De PvdA, gesteund door het CDA stelt voor om een 
afzonderlijke commissie als invulling van de ‘kanarie’ in stellen om de RSP als staten goed te kunnen 
volgen. De overige fracties gaan hier niet in mee. De PvdA informeert naar de stand van zaken van de 
convenanten met Assen, Emmen en Coevorden. Meerdere fracties vragen naar de onderhandelingen 
met de gemeeente Assen en hoe zit het met het provinciale risico als géén convenant wordt gesloten? 
Ook naar het hoe en wat van het project Norgerbrug wordt geïnformeerd. De PvdA is ook van mening 
dat de aanwending uit de RSP reserve alleen via PS kan lopen. Wat is de juridische consequentie van 
de deelname van GS in gemeentelijke stuurgroepen? Het CDA vraagt naar de reserves in relatie tot 
de dynamische cofinancieringreserve. In de bestuursrapportage zou een aparte paragraaf kunnen 
worden opgenomen over RSP, zoals ook bij de versnellingsagenda het geval is. De VVD is van me-
ning dat de provincie niet op de stoel van de gemeenten moet gaan zitten, het gaat ook om vertrou-
wen hebben in. Gemeenten zouden ook het voortouw moeten nemen. De SP is tevreden met het nu 
voorliggende besluit, maar vraagt wel of hierin ook niet de bedragen moeten worden opgenomen die 
uit andere programma’s worden gehaald, zoals het K&E. 
Voor de CU gaat de RSP er in de komende jaren toe doen, het is wel goed om de vinger aan de pols 
te houden. Wanneer uit andere programma’s geld wordt gehaald gaat dit wel ten kosten van die pro-
gramma’s. Wat is de stand van zaken van het project Atalanta in Emmen? 
Voor GL zijn de meeste vragen beantwoord in de inloopsessie voor de vergadering. Wel vraagt deze 
fractie zich af wat de politieke onderbouwing is van de REP middelen. Bij wie ligt het risico als het 
inverdieneffect niet 100% is? 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Gedeputeerde Bats geeft aan dat het convenant met Coevoren is gesloten en ondertekend. Met Em-
men is de provincie ook rond, ondertekening moet nog volgen. De onderhandelingen met Assen ver-
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lopen moeizaam. De discussie met de gemeente Assen gaan juist over wat door GL wordt genoemd, 
wat te doen als er niet wordt inverdiend. Waar gemeente en provincie elkaar tegemoet komen heeft 
geen grotere financiële consequentie dan nu vermeld staat. Hooguit voor de allocatie van de midde-
len. 
Als er nog duidelijkheid komt over het overleg met Assen vóór de AB van 7 juli a.s. zal hij dit de staten 
laten weten. Norgerbrug is in beginsel een gezamenlijke financiële inspanning. Wanneer er geen con-
venant met Assen wordt gesloten komen de lasten, 16 miljoen euro weer voor rekening van de ge-
meente. In het besluit zit een préconditie dat wanneer er géén convenant wordt afgesloten de extra 
bijdrage voor de Norgerbrug ook komt te vervallen. Om die reden is het niet nodig om dit specifiek op 
te nemen in het besluit. 
Geen convenant betekent dat dit wordt gemeld bij het Rijk waarna de provincie zich gaat richten op 
zuidoost Drenthe. Zoals de provincie een stuurgroep heeft is dit ook bij gemeenten het geval, daarbo-
ven is een gezamenlijke stuurgroep die iedere 2 maanden overleg voert. De voortgang van de projec-
ten worden daar besproken. Meppel en Hoogeveen vinden het niet leuk dat zij niet profiteren van RSP 
gelden, maar dit geldt ook voor de andere gemeenten. 
Gedeputeerde Vlietstra vult aan met de opmerking dat de aanwending van RSP reserve uiteraard via 
de staten zal gaan. Jaarlijks bij de begroting wordt aangegeven wat nodig wordt geacht, daarnaast zijn 
er de bestuursrapportages. Tevens wordt voorgesteld om daarnaast een extra voortgangsrapportage 
aan de staten te verstrekken in de maand februari gekoppeld aan een bijeenkomst zoals die op 30 juni 
is gehouden. Daarboven nog een extra commissie in te stellen wordt ontraden. Gedeputeerde Vliet-
stra neemt het voorstel van de VVD over om in de (bestuurs)rapportage een aparte paragraaf op te 
nemen over de RSP. De financiële voortgang en de risico’s zullen daarin worden beschreven. Er zijn 
nu nog geen concrete projecten te noemen die uit andere programma’s als K&E gefinancierd zullen 
worden. De bezuiniging op de + of ook verbreding genoemd zoals de SP dit voorstelt wordt afgeraden. 
Nu afgesproken is om niet meer te spreken van RSP+ en dit wel uit het stuk naar voren komt geeft de 
gedeputeerde aan nog eens scherp te kijken naar de hierover opgeschreven tekst (blz 6) in het Her-
ziene statenstuk. De genoemde bedragen zijn plafond- bedragen. Om die reden is de RSP reserve als 
een egalisatiereserve bedoeld. Voor wordt gesteld om hieraan alleen de IBOI (indexering op bruto 
overheidsinvesteringen) toe te voegen. Over REP middelen geeft zij desgevraagd aan dat er geen 
signalen zijn dat daar nu gebruik van gemaakt wordt, voor de toekomst wordt dit wel verwacht. 
Tot slot merkt gedeputeerde Vlietstra op dat het om risicovolle projecten gaat waarbij de basis wel 
moet zijn het hebben van vertrouwen in, in dit geval andere overheden. Dit vertrouwen wordt natuurlijk 
wel gekoppeld aan het provinciaal risico beheersingssysteem.  
 
De voorzitter sluit de beraadslaging. 
 
Status: De B-status van het stuk blijft gehandhaafd. 
 
6f. Statenstuk 2010-435 Legesverordening provincie Drenthe 2010 
Inhoud van het statenstuk: Naar verwachting treedt per 1 juli 2010 de Wet algemene bepalingen om-
gevingsrecht (Wabo) in werking. Deze wet beoogt het aantal vergunningen ten aanzien van de fysieke 
leefomgeving te verminderen en de administratieve lasten voor burger en bedrijfsleven te verlichten. 
GS vragen PS om in te stemmen met de intrekking van de Legesverordening provincie Drenthe 1998 
en in te stemmen met de vaststelling van de Legesverordening provincie Drenthe 2010.  
 
Niet behandeld, verschoven naar de statencommissie BFE van 22 september a.s  
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6g. Beantwoording schriftelijke vragen inzake cursu s gedeputeerde TiasNimbas Business 
School 
Inhoud van de brief: Gedeputeerde Haarsma heeft een cursus ‘Strategie, Innovatie, Governance’ bij 
TiasNimbas Business School gevolgd. De SP heeft naar aanleiding hiervan schriftelijke vragen ge-
steld. In de brief die nu geagendeerd is, beantwoordt GS de schriftelijke vragen van de SP. Geagen-
deerd op verzoek van de fractie van de SP. 
 
Samenvattende reactie van de fracties: 
De SP wil van de andere fracties weten wat zij vinden van de door gedeputeerde Haarsma gevolgde 
cursus. En in hoeverre is het volgen van deze cursus in het belang van de provincie? Nu is deze pas 
aan het einde van de zittingsperiode gevolgd. Niet duidelijk is waarom annulering niet mogelijk was. 
Dit is een buitensporig (dure) cursus geweest, zo moet niet met gemeenschapsgeld worden omge-
gaan. 
De andere fracties delen deze mening niet. De PvdA geeft aan dat het besluit om de cursus te volgen 
in een andere tijd is genomen. Van een financiële crisis was toen nog geen sprake. De PvdA heeft 
zich verdiept in opleidingen voor managers. Dit leidt tot deze cursussen als deze die overigens wel erg 
duur is. 
Ook is uit navraag gebleken dat GS zeer zorgvuldig omgaan met de post opleidingen. Het volgen van 
de cursus heeft ook te maken met het (weer) op kunnen bouwen van een carrière na afloop van het 
gedeputeerdenschap en met het beperken van wachtgeld. 
De fracties van CDA, VVD, CU sluiten zich hierbij aan waarbij het CDA wel opmerkt de argumentatie 
van GS niet sterk te vinden. De VVD benadrukt het belang van het volgen van opleidingen. De CU 
vindt dat door bewust te kiezen voor een opleiding de gedeputeerde zich ook kwetsbaar heeft opge-
steld wat een pré is. 
GL heeft signalen opgevangen uit de samenleving dat minimaal de wenkbrauwen worden gefronst. 
Het aureool dat men goed voor zichzelf zorgt hangt snel boven deze zaak. De vraag is wel of het ver-
standig is om bij een instituut waar blijkbaar annulering niet mogelijk is, in het vervolg weer een cursus 
te volgen. 
GL vraagt of, zoals bij de Rijksoverheid het geval is, ook hier regels zijn dat privé activiteiten niet ge-
koppeld kunnen worden aan werkgerelateerde bezigheden. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Gedeputeerde Klip antwoordt als volgt. De cursus was in principe eerder gepland en is gebaseerd op 
het uitgangspunt dat bewindslieden (commissie Dijkstal) zich zo breed mogelijk oriënteren om zo kort 
mogelijk gebruik te hoeven maken van de wachtgeldregeling. Door de ziekte van een collega gedepu-
teerde en het overlijden van de CdK was het niet mogelijk om de cursus eerder te volgen. 
De financiële omstandigheden, ook van de provincie, waren bij het aangaan van de overeenkomst 
anders dan nu. De bedoeling was om eerst terug te vliegen naar Nederland en daarna privé op reis te 
gaan. De vulkaanas strooide echter ‘roet’ in dit voornemen. Of de provincie hiervoor de regels hanteert 
die ook bij de Rijksoverheid gelden is haar niet bekend. 
De fractie van de SP wil graag een afschrift van het aanmeldingsformulier van mevrouw Haarsma bij 
de cursus, dat is mogelijk. Desgevraagd geven de andere fracties aan daar geen prijs op te stellen. 
   
Gedeputeerde staten zeggen het volgende toe: 
Gedeputeerde Klip: zegt toe de fractie van de SP een afschrift te doen toekomen van het inschrijffor-
mulier voor de cursus aan de TiasNimbas Business School die gedeputeerde Haarsma heeft gevolgd. 
 
De voorzitter sluit de beraadslaging. 
 
7. Mededelingen 
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De vergadering stemt in met voorstel van de voorzitter om de statenwerkgroep BCA de procedure 
voor de benoeming van de nieuwe accountant te laten afwikkelen. 
 
8. Sluiting 
De vergadering wordt gesloten om 19:25 uur. 
De volgende vergadering zal plaatsvinden op 22 september 2010. 
 
 
 
Vastgesteld in de vergadering van de Statencommissie Bestuur, Financiën en Economie van 22 sep-
tember 2010, 
 
 
 
 , voorzitter 
 
 
 
 , commissiegriffier 
 



Bijgewerkt 02-07-2010 

Lijst van toezeggingen Statencommissie Bestuur, Fin anciën en Economie 

(tot en met de commissievergadering van 30 juni 2010 bijgewerkt) 
 
 
Nr 

 
Datum 
toezegging 
 

 
Korte termijn (binnen 3 maanden) 

 
Wijze van 
afdoening 

 

√ 

1. 03-02-2010 
PS 

COMMISSARIS TICHELAAR zegt toe dat het college 
voor het zomerreces een kadernotitie zal presenteren 
over de wijze waarop de provincie in het vervolg in-
speelt op de hulpverlening bij grote rampen. 

Na het zomer-
reces volgt 
een kadernota 
Hulpverlening 
bij grote ram-
pen 
(BFE 30-06-
2010) 

 

2. 10-03-2010 
SC BFE 

De heer BAAS zegt toe vóór 1 juli 2010 een overzicht 
op te stellen van gemeenten die participeren in het 
Europaservicepunt en in welke mate ze hierin deelne-
men. 

Memo 29-06-
2010 √ 

3. 26-05-2010 
SC BFE 

De heer BAAS zegt toe dat hij voor de vergadering van 
PS 2 juni 2010 zal nagaan waarom de Europa para-
graaf nog niet in statenstukken is opgenomen. 

PS 02-06-
2010 √ 

4. 26-05-2010 
SC BFE 

Mevrouw VLIETSTRA zegt toe de heer Munniksma te 
vragen informatie over de uitvoering van het Master-
plan Veenhuizen naar PS te sturen. 

Voorstel voor 
een werkbe-
zoek in dec. 
(cie CW en 
BFE) volgt 
(BFE 30-06-
2010) 

√ 

5. 26-05-2010 
SC BFE 

Mevrouw KLIP zegt toe dat voor het zomerreces de 
update van de toezichtstructuur van de WMD naar de 
staten zal worden gezonden. 

Informatie 
volgt ná verg. 
toezichthou-
ders op 2 juli 
2010 
(BFE 30-06-
2010) 

 

6. 26-05-2010 
SC BFE 

De heer BAAS zegt toe te zullen uitzoeken of het mo-
gelijk is om bij de jaarstukken – in digitale vorm – te 
werken met hyperlinks. 

Ná zomer 
komt er een 
pilot. Met de 
nieuwe sta-
tenperiode is 
dit operatio-
neel 

√ 

7. 26-05-2010 
SC BFE 

Mevrouw VLIETSTRA zegt toe het besluit in het sta-
tenstuk over Marketing Drenthe zo te herformuleren 
dat duidelijk is wat exact wordt gevraagd om mee in te 
stemmen. 

Zie herzien 
statenstuk, 
behandelen in 
PS 7/8 juli 
(BFE 30-06-
2010) 

√ 



Bijgewerkt 02-07-2010 

8. 26-05-2010 
SC BFE 

De heer BATS zegt toe een toelichtende brief op het 
Statenstuk Actualisatie Kadernota uitvoering RSP 
(2010-431) naar de staten te sturen met daarin ook de 
bedragen die de steden Meppel en Hoogeveen, die 
geen onderdeel uitmaken van het RSP-programma, 
hebben ontvangen.  

Zie herzien 
statenstuk, 
behandelen in 
PS 7/8 juli 
(BFE 30-06-
2010) 

√ 

9. 26-05-2010 
SC BFE 

Mevrouw VLIETSTRA zegt toe in het Statenstuk Ac-
tualisatie Kadernota uitvoering RSP (2010-431) bij het 
besluit onder nr II te vermelden dat het hier gaat om de 
gemeente Emmen. 

Zie herzien 
statenstuk, 
behandelen in 
PS 7/8 juli 
(BFE 30-06-
2010) 

√ 

10. 26-05-2010 
SC BFE 

Mevrouw VLIETSTRA zegt toe in de toelichtende brief 
behorende bij het statenstuk Actualisatie Kadernota 
uitvoering RSP (2010-431) het eerder vastgestelde 
RSP kader te zullen opnemen. 

Zie herzien 
statenstuk, 
behandelen in 
PS 7/8 juli 
(BFE 30-06-
2010) 

√ 

11. 02-06-2010 
PS 

Mevrouw VLIETSTRA zal het initiatief nemen tot het 
realiseren van een verbetering van de opzet van de 
programmabegroting (diverse fracties). 

De werkgroep 
Pgr.begroting 
zal door de 
Griffie bijeen 
worden geroe-
pen 

√ 

12. 02-06-2010 
PS 

Mevrouw VLIETSTRA zegt toe dat medio juni een 
opgeschoond overzicht van de reserves en voorzie-
ningen aan de staten zal worden gezonden (CDA). 

Nota reserve 
en voorzienin-
gen wordt 
behandeld in 
BFE 22-09-
2010 

√ 

13. 30-06-2010 
SC BFE 

Mevrouw VLIETSTRA zegt toe een afschrift van de 
brief die naar de gemeente Assen is gegaan inzake de 
Citadel met daarin vermeld de financiële steun en de 
doorbij behorende voorwaarden, naar de commissie te 
zullen sturen. (GL) 

  

14. 30-06-2010 
SC BFE 

De heer BAAS zegt toe de staten een afschrift te zul-
len sturen van de uitkomst van het art. 217a onderzoek 
naar de verzakelijking van de subsidierelatie. (CDA) 

  

15. 30-06-2010 
SC BFE 

Mevrouw KLIP zegt toe de fractie van de SP een af-
schrift te sturen van het inschrijfformulier voor de cur-
sus aan de TiasNimbas Business School die gedepu-
teerde Haarsma heeft gevolgd. 
 

Mail d.d. 
01.07. 2010 √ 

   
Lange termijn 
 

  

1. 11-03-2009  
SC BFE 

De heer BATS zegt toe de RSP-programma’s bij de 
gemeenten, inclusief de risicoparagraaf tot op pro-
grammaniveau voor te leggen aan de staten. 

Zie herzien 
statenstuk 
RSP én ver-
strekte infor-
matie inloop-

√ 



Bijgewerkt 02-07-2010 

sessie van  
30-06-2010 

2. 09-12-2009 
SC BFE 

Mevrouw VLIETSTRA zegt toe de beleidsregel over 
het hanteren van de Balkenende-norm eind 2010 op-
nieuw aan de orde te laten komen. (CDA) 

  

3. 26-05-2010 
SC BFE 

Mevrouw VLIETSTRA zegt toe na te willen gaan hoe 
de kerncijfers van Drenthe beter inzichtelijk gemaakt 
kunnen worden. 

Ruim voor 
VJN 2011 
komt GS met 
een voorstel 
(BFE 30-06-
2010) 

 

   
Moties 
 

  

M1 
PvdA 

16-12-2009 PS verzoeken GS: 
1. bij de toekenning van stimuleringssubsidies de 

mogelijke belemmeringen in het besluitvor-
mingsproces voor concrete projecten weg te 
nemen en daarin de regie te pakken c.q. te in-
tensiveren; 

2. te bevorderen dat daar waar vanwege de pro-
vincie Drenthe aanbestedingen worden ge-
gund of opdrachten verstrekt, tevens het aan-
tal state- c.q. opleidingsplaatsen vast te stel-
len, in een werkbare verhouding tussen het 
aantal leerlingen en het reguliers personeel; 

3. er bij alle betrokken instanties, die met een 
maatschappelijke financiering werken gunnen, 
er op aan te dringen dezelfde gedragslijn te 
volgen; 

4. in samenspraak met de kennisinstellingen de 
praktische geschiktheid van de kandidaten op 
te voeren door middel van aanvullende pro-
gramma’s en begeleiding; 

5. in het kader van de planning en control cyclus 
te rapporteren over de bereikte resultaten. 

Na het zomer-
reces 2010 
volgt een reac-
tie van GS 
(BFE 30-06-
2010) 

 

 


